
Protokół Nr 12/2025 

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 

 z dnia 29 stycznia 2025 roku 

Na posiedzeniu obecni według załączonej listy obecności. 

 

Porządek posiedzenia 

1. Otwarcie posiedzenia  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia  

3. Rozpatrzenie petycji z dnia 9 grudnia 2024 r. 

4. Wolne wnioski 

 

Do pkt 1  

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński. Powitał członków komisji, 

pracowników urzędu oraz zaproszonych gości. 

Do pkt 2  

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński przedstawił porządek posiedzenia. 

Do porządku uwag nie zgłoszono.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński poddał pod głosowanie przyjęcie porządku Komisji. 

Członkowie Komisji w głosowaniu jawnym głosami 4 za przyjęli porządek.  

Do pkt 3  

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński odczytał fragment treści skargi z dnia 9 grudnia 2024 roku 

,,Na podstawie art. 2 Ustawy z dnia 11 listopada 2004 roku o petycjach, działając w interesie społecznym 

wnoszę o rozważenie zmian dotychczasowej zmiany obiektu przestrzeni publicznej tj. Placu Zwycięstwa 

na Plac Generała Jana Henryka Dąbrowskiego”. Petycja dotyczy rozważenia zmiany nazwy Placu Zwycięstwa 

na Plac Generała Jana Henryka Dąbrowskiego. Nawiązując do ustawy z dnia 1 kwietnia 2016 roku o zakazie 

propagowania komunizmu lub innego ustroju totalitarnego przez nazwy jednostek organizacyjnych, jednostek 

pomocniczych gminy, budowli, obiektów i urządzeń użyteczności publicznej oraz pomniki. Ustawa ta zawiera 

przepisy dostosowujące, w art. 6 ust 1 ,,Obowiązujące w dniu wejścia w życie ustawy nazwy budowli, 

obiektów i urządzeń użyteczności publicznej, w tym dróg, ulic, mostów i placów, upamiętniające osoby, 

organizacje, wydarzenia lub daty symbolizujące komunizm lub inny ustrój totalitarny lub propagujące taki 

ustrój w inny sposób, właściwy organ jednostki samorządu terytorialnego albo związku, o którym mowa  

w art. 4, zmienia w terminie 12 miesięcy od dnia jej wejścia w życie’’ oraz w ust. 2 ,,W przypadku 

niewykonania obowiązku, o którym mowa w ust. 1, wojewoda wydaje zarządzenie zastępcze, w którym nadaje 

nazwę zgodną z art. 1, w terminie 3 miesięcy od dnia, w którym upłynął termin, o którym mowa  

w ust. 1. Nawiązując do tej ustawy Gmina Gołdap nie była wzywana do zmiany nazwy Placu Zwycięstwa, 

wojewoda także nie wskazał konieczności zmiany tej nazwy. W 2017 roku w Gminie Gołdap zmieniono nazwę 

ulicy Henryka Mereckiego na Franciszka Romualda Mereckiego. Do tej sprawy odniósł się IPN. W liście  

do Wojewody Warmińsko Mazurskiego wskazano, że tablice ulicy muszą zostać zmienione na budynkach 

i muszą zawierać pełną nazwę łącznie z imionami nowego patrona ulicy. 

Zastępca Burmistrza Damian Czarniewski powiedział, że taka zmiana niesie ze sobą szereg skutków 

dla mieszkańców i gminy. Po zmianie nazwy ulicy, mieszkańcy będą zobligowani do zgłoszenia zmian między 

innymi do Urzędu Skarbowego, Zakładu Ubezpieczeń Społecznych, dostawców energii elektrycznej i gazu, 

banków. Zmiana będzie także dotyczyła wymiany tabliczek z nazwą ulicy. Mieszkańcy będą musieli również 

ponieść koszty wymiany pieczątek osobistych, firmowych, szyldów, banerów reklamowych i reklam. 

Przedsiębiorcy będą musieli zgłosić zmiany do CEIDG. Przy podejmowaniu decyzji trzeba mieć na uwadze, 

że będzie to czasochłonny i kosztowny proces. 

Członek Komisji Monika Wałejko uważa, że jeżeli miałaby nastąpić taka zmiana to powinny odbyć 

się konsultacje społeczne. Zmiana nazwy poniesie za sobą duże skutki finansowe tj. wymiana dokumentów, 

zgłoszenia do urzędów. Mieszkańcy mogliby domagać się bezpłatnej wymiany dokumentów. 

Zastępca Burmistrza Damian Czarniewski powiedział, że wymiana dowodów czy prawa jazdy mogłaby 

odbyć się bezkosztowo, natomiast przedsiębiorcy zgłoszenia do banków i innych instytucji nie mają żadnych 

podstaw prawnych do rekompensaty.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński powiedział, że szkoda, że nie ma wnoszącego petycję. 

Chciałby go zapytać skąd ta idea, zwłaszcza, że nie jest on mieszkańcem gminy. Trzeba byłoby zapytać 

mieszkańców, czy chcą zmiany nazwy ulicy. Jest to ulica w centrum miasta, wokół zlokalizowane są urzędy. 

Osoba pisząca petycję wnosi o zmianę nazwy obiektu przestrzeni publicznej, czyli zmiany nazwy placu 

Zwycięstwa na plac gen. Jana Henryka Dąbrowskiego. Nie wspomina o zmianie nazwy ulicy.  



Mieszkaniec Gołdapi powiedział, że uzasadnienie pomysłu osoby składającej petycję jest jasne. Osobie  

tej, plac Zwycięstwa kojarzy się z Pomnikiem Braterstwa Broni symbolem pozostałości komunistycznej.  

W odróżnieniu do wnioskującego, plac Zwycięstwa dla niego nigdy nie kojarzył się z komunizmem  

a ze zwycięstwem II Wojny Światowej i jest to godny powód do upamiętnienia. Nie ma co pochylać się nad 

zmianą, bo według niego, argumenty wnoszącego petycje nie są trafione a nazwa plac Zwycięstwa nie kojarzy 

się z komunizmem.  

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński powiedział, że z petycji jasno nie wynika dlaczego 

wnioskujący chce zmienić nazwę. Podaje cytaty ale nie jest to konkretne uzasadnienie, nie wnosi wprost 

powodów do zmiany. Petycja tego typu powinna być poparta np. podpisami mieszkańców, uzasadnieniem 

historycznym bądź naukowym. Petycje tego typu, często wnosi grupa ludzi a nie jedna osoba. W dodatku nie 

mieszkająca na terenie naszej gminy. 

Członek Komisji Zofia Syperek powiedziała, że nie wie skąd wzięła się nazwa plac Zwycięstwa ani 

od kiedy funkcjonuje, ale kiedy skończyła się wojna wszyscy się cieszyli. Jedni czcili to nazwą ulicy, inni 

nazwą placu wolności bądź zwycięstwa. W Gołdapi plac został nazwany placem Zwycięstwa i myśli, 

że mieszkańcy byliby zaskoczeni, że ktoś chciałby zmienić jego nazwę. Nazwa ta jest neutralna i nie znaczy nic 

złego, jako mieszkanka Gołdapi nie chciałaby wnosić takiej zmiany.  

Wiceprzewodnicząca Komisji Janina Pietrewicz powiedziała, że mieszkańcy są przyzwyczajeni do nazwy 

plac Zwycięstwa. Mieszka w Gołdapi od urodzenia i nazwa ta powinna zostać taka jak jest. 

Przewodniczący Komisji Wojciech Hołdyński przedstawił stanowisko Komisji o uznaniu petycji za 

bezzasadną.  

Członkowie Komisji w głosowaniu  jawnym głosami 4 głosami za uznali petycję za bezzasadną. 

Do pkt 4 

Członkowie Komisji ustalili termin kolejnej komisji na 7 lutego 2025 roku o godz. 8.00.  

 

Na tym zakończono posiedzenie.  

 

 

 

       Protokołowała       Przewodniczący Komisji 

   

   Katarzyna Krusznis         Wojciech Hołdyński 


